
 

Bestyrelsen ved Thy-Mors HF & VUC 

                                                                                                                    Thisted, den 23. oktober 2023 

 

Referat fra bestyrelsesmøde på Thy-Mors HF & VUC, Munkevej 9, Thisted, 

tirsdag den 10. oktober 2023, kl. 15.00-17.00 

Tilstede: Mogens Nørgård, Trine Engholm Christensen, Henning Sørensen, Dora 

Legaard, Lotte Hald Grubbe, Irene Christensen, Christian Abildgaard Kold, Tage 

Odgaard Nielsen Sascha Tonagel Penderup Kristensen. 

Desuden deltog: Rektor Erik Dose Hvid, souschef Annette Horsholt, økonomichef Dorte 

Krogsgaard Jensen 

Afbud: Fie Lynge Vinther (elevrådsrepræsentant Nykøbing) 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden ved Mogens Nørgård. 

Mogens Nørgård orienterede om, at punkt 6 på dagsordenen skulle 

behandles som et lukket punkt og at der til behandling af dette punkt var 

inviteret advokat Pia Tavs Vistisen. Herudover bød Mogens Nørgård 

elevråds- repræsentant Sascha Tonagel Penderup Kristensen velkommen 

i bestyrelsen.  

 

2. Referat fra bestyrelsesmøde den 7. juni 2023 (bilag 1). 

Godkendelse og underskrift ved Mogens Nørgård.  

Referatet blev godkendt.  

 

3. Regnskab for 1. halvår 2023 samt revideret budget for 2023 (bilag 

2+3+4). Orientering ved Dorte K. Jensen. 

Dorte K. Jensen gennemgik regnskab for 1. halvår af 2023 samt det 

reviderede budget for 2023. Den gennemførte aktivitet for 1. halvår blev 

på 176 årselever, som er en negativ afvigelse på 17 årselever i forhold til 

det budgetterede på 193 årselever. For hele 2023, hvor det nye 

augustoptag er indregnet, budgetteres der med en aktivitet på 327 

årselever. Det er 16 årselever mindre end det oprindelige budgetterede 

årselevtal på 343 årselever. Nedjusteringen begrundes med et mindre 

augustoptag på enkeltfagsholdene på AVU og HF. Det endelige resultat 

for 2023, i det korrigerede budget, forventes at blive positivt. 

Bestyrelsen godkendte det reviderede budget for 2023. 

 

4. Budget 2024. Proces og fastsættelse af aktivitet (bilag 5). Drøftelse 

og godkendelse. (Erik Dose Hvid og Mogens Nørgård) 

Dorte K. Jensen forelagde bestyrelsen, at der for det kommende budgetår 

2024, fra ledelsens side, lægges op til et budget med en aktivitet på 327 



 

årselever. Heri ligger en forventet meraktivitet på den toårige HF (HF2) 

og den virksomhedsrettede OBU (ordblindeundervisning) og FVU 

(forberedende voksenundervisning). 

Mogens Nørgård tilføjede, at et aktivitetsbudget på 327 årselever 

selvfølgelig ikke måtte lægge en bremse på initiativer og ledelsens 

motivation i forhold til at øge kapaciteten udover de 327.  

Bestyrelsen godkendte, at der for budget 2024 arbejdes med en aktivitet 

på 327 årselever.  

 

5. Elevfordelingsaftale og fastsættelse af kapacitet på hf2 for 

skoleåret 2023/24. (Erik Dose Hvid og Mogens Nørgård) 

Mogens Nørgård orienterede om, at den nye lov vedr. elevfordeling på de 

gymnasiale uddannelser ikke i tilstrækkelig grad har taget højde for det 

betydelige antal elever fra hele Danmark, som søger skolens særlige hf-

profiler i Thisted. Skolens kapacitetsbegrænsning på 80 elever i Thisted-

afdelingen betød at vi måtte afvise elever. Begrænsningen betød konkret 

at elever, som ønskede at flytte til Thy, blev omfordelt til andre skole, med 

ledig kapacitet inden for 45 minutters transporttid af elevens 

hjemadressen. Disse elever fik således ikke opfyldt deres 1. prioritet. Erik 

Dose Hvid meddelte at skolens ledelse har besluttet at indstille til 

Undervisningsministeriet for skoleåret 2024/25 en kapacitet i Thisted-

afdelingen på 104 elever og 28 elever i Nykøbing-afdelingen. 

Bestyrelsen godkendte indstillingen.   

 

6. Drøftelse af strategiske tiltag, som skal sikre større økonomisk 

robusthed på skolens to afdelinger (Nykøbing og Thisted)                      

(bilag 6). Drøftelse og godkendelse. (Erik Dose Hvid og Mogens 

Nørgård) 

Erik Dose Hvid orienterede om, at ledelsen udover at have fokus på HF-

profillinjerne og den virksomrettede undervisning, også har igangsat 

forskellige initiativer, som skal gøre HF og AVU mere attraktiv for unge 

og voksne i Thy og på Mors. I samarbejde med HF & VUC Nord og UCN er 

skolen i gang med en markedsføring af hf-enkeltfag med henblik på at få 

flere kursister på 1-årge pakkeforløb, som leder direkte til optagelse på 

en lang række uddannelser indenfor velfærdsområderne (pædagog, 

sygeplejerske, lærer).  

 

7. Revidering af bestyrelsens forretningsorden (bilag 7). Drøftelse 

og godkendelse. (Erik Dose Hvid og Mogens Nørgård) 

Den reviderede forretningsorden blev gennemgået. Der blev forslået 

rettelser, som Erik Dose Hvid sørger for at få tilføjet. På næste 

bestyrelsesmøde godkendes den reviderede forretningsorden. 

 



 

8. Status på samarbejde med ejerkredsen på Svankjær (H59Aps.) 

Orientering. (Erik Dose Hvid og Mogens Nørgård) 

Lukket punkt 

 

9. Orientering siden sidst ved Erik Dose Hvid 

Erik Dose Hvid kunne fortælle at den 28.-29. september afviklede skolen 

et vellykket personaledøgn for alle ansatte på Feriecenter Slettestrand. 

Lotte Grubbe efterlyste i forlængelse heraf at et bestyrelsesseminar også 

kunne være formålstjenligt.  
 

10. Eventuelt. 
Ingen bemærkninger 

                                                                                                                       Referent Erik Dose Hvid 

Med venlig hilsen 

Thy-Mors HF & VUC 

Mogens Nørgård                                                                                           Erik Dose Hvid 

bestyrelsesformand                                                                                     rektor 

Mobil: 40 37 95 49                                                                                       Mobil: 23 60 65 30 

Mail: mogens.norgaard@rn.dk                                                                Mail: Eh@vuctm.dk  
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